
Hodnocení činnosti reprezentačního družstva sjezdařů v roce 2018 
Nejdůležitější sportovní akcí v roce 2018 bylo mistrovství světa v Muotathalu 
ve Švýcarsku. Jasnou prioritou tak byly kvalitní výsledky na MS. 
Snahou bylo zajistit i co možná nejkvalitnější podmínky pro přípravu širšího 
reprezentačního družstva sjezdařů. Rozšířené družstvo by mělo tvořit základ 
úspěšných vystoupení na dalších vrcholných podnicích v letech 2019-2022. 
Ke stejnému cíli směřovalo také pokračování ve velmi kvalitní spolupráci s 
reprezentačním družstvem juniorů a družstvem do 23 let. 
Hlavním cílem v sezóně 2018 tedy bylo mistrovství světa, k němu směřovala 
veškerá příprava. Samotnému MS předcházely výcvikové tábor. Tři z nich 
byly pak v místě konání mistrovství.  
Mistrovství světa se konalo na řece Muota, která protéká nádherným údolím 
Muotathal. Klasický sjezd se  jel pěti kilometrové trati. Závodní trať byla na 
řece relativně široké, po celé své délce regulovaná. Díky tomu bylo v korytě 
několik proudnic s velkými vlnami. Pro české závodníky velice netradiční 
charakter závodní tratě – i proto jsme na trati strávili téměř 14 tréninkových 
dnů.  Sprintová trať pak nabídla tu nejtěžší pasáž z klasického sjezdu a byla 
na konci dlouhého závodu. I vzhledem k pozdějším výsledkům se dá říci, že 
nástrahy celé trati naši závodníci zvládli. 
Devět individuálních medailí a další sedm z hlídek – to jsou statistiky 
vypovídající o síle Českého sjezdového družstva. Perspektivní je pohled do 
výsledkových listin všech kategorií.  Až na  kajak a debl mužů, jsme ve všech 
kategoriích brali individuální kovy.  
Krátce bych zhodnotil jednotlivé kategorie: 
Největší individuální úspěchy sjezdaři na divoké vodě dosáhli v kategorii singl 
kánoích.  
Na singlu mužů Ondřej Rolenc  získal svůj premiérový titul z dlouhého sjezdu 
a ve sprintu byl třetí. Marek Rygel získal stříbro ve sprintu a bronz v dlouhém 
sjezdu. Singlíři získali obě zlaté ze závodů družstev ve složení Rolenc, Rygel 
a Haleš v dlouhém sjezdu a Slanina ve sprintu.  
Mezi ženami jsme získali na singlu v dlouhém sjezdu individuální titul 
mistryně světa zásluhou Martiny Satkové. Ve sprintu byla Marie Němcová 
druhá a  Martina Satková třetí. Singlířky získaly i titul v závodě hlídek 
v dlouhém sjezdu. 
Na kajaku žen jsme přivezli tým s průměrným věkem závodnic lehce nad 
osmnáct let. I tak mladý tým bral spoustu úspěchů. V dlouhém sjezdu byla 
Martina Satková první a ve sprintu byla třetí. V družstvech byla děvčata první 
jak v dlouhém sjezdu tak i ve sprintu.  



Kanoisté na deblu podali vynikající výsledky, bohužel bez medailových konců.  
V dlouhém sjezdu byly tři české debly hned pod stupni vítězů – čtvrtí byli 
Daniel Suchánek a Ondřej Rolenc, pátí Marek Rygel a Petr Veselý a sedmí 
Filip Jelínek a Václav Kristek. Ve sprintu byli čtvrtí opět Daniel Suchánek a 
Ondřej Rolenc a šestí Rygel s Veselým. Družstvo vybojovalo titul mistrů světa 
v dlouhém sjezdu. 
Kajak mužů je kategorie, kde máme největší problémy s generační výměnou. 
Po skončení kariéry Tomáše Slováka, Richarda Hála a zranění Kamila 
Mrůzka hledáme další borce schopné vozit světové medaile. Po loňském 
mistrovství se zdá, že by takovým borcem mohl být Adam Satke, který skončil 
čtvrtý v dlouhém sjezdu.  Družstvo v dlouhém sjezdu vybojovalo stříbrnou 
medaili a po třech letech vezou kajakáři medaili ze závodu hlídek. 
Česká výprava získala devět titulů mistrů světa (tři individuální a šest 
z družstev) a dalších sedm medailí (šest individuálních a jednu ze závodu 
hlídek). Kromě medailových umístění jsme získali sedm individuálních 
čtvrtých míst a k tomu ještě dalších deset výsledků do osmého místa. I proto 
se Česká republika umístila první v hodnocení národů jak dlouhého sjezdu, 
tak získala i historické první místo i v hodnocení sprintu.  
Chtěl bych poděkovat oddílům za  vytvoření podmínek pro přípravu 
reprezentantů. Jsou to zejména oddíly jejichž dres v roce 2018 oblékali 
sjezdoví reprezentanti: Bohemians, KK Brno , Český Krumlov, Dukla, Litovel, 
Olomouc, Pardubice, Vysoké Mýto, Žatec. 
Velký podíl na výkonech pak měl i realizační tým, který v roce 2018 pracoval 
ve složení: 
Knebel Robert – hlavní trenér, Novosad Lukáš – odpovědný trenér za 
družstvo do 23 let, trenéři kategorií Mrůzek Kamil, Šťastný Michal, asistenti 
trenéra - Roleček Luděk, Kutý Michal a fyzioterapeuti – Fialová Adéla a 
Lisický David.  
Poděkování také patří mediální skupině za dobrou propagaci sjezdu na 
obrazovkách televize  a v ostatních médiích. 
 
V Olomouci dne 14.1.2019.    Robert Knebel 
       Vedoucí trenér RD sjezd 
 


